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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen következményekkel jár a sikeresen felvételt 
nyert diákok kálváriája? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nemzeti köznevelésről szóló törvény értelmében az állami iskolarendszer alkalmazottainak Ön a
munkáltatója.  Mivel  a  hétfői,  azonnali  kérdéseimre  Rétvári  Bence  államtitkár  úr  az  Ön
képviseletében  nem  adott  mindenre  kiterjedő,  megnyugtató  választ,  Önnek  kell  feltennem
kérdéseimet a Hódmezővásárhelyi Tankerületi Központhoz tartozó gimnáziumokkal történtek miatt.

Tudni szeretném, hogy Balázs Józsefnek, a Tankerület igazgatójának a saját ötlete volt-e, hogy a
három gimnáziumot is érintő – a saját szavai szerint - az oktatás színvonalát az iskolai osztályok
számának minden előzmény nélküli megkurtításával lehet javítani?

Tudni szeretném, mi, illetve ki inspirálta azt a gyalázatos ötletet, hogy a szabályosan meghirdetett,
felvételi eljárásban már sikeresen szerepelt diákok eredményeinek lenullázásával, az érintett diákok
felvételének elutasításával lehet a szeptemberben induló osztályok számát radikálisan csökkenteni?

Tudni szeretném, hogy ha ez a szándék a Hódmezővásárhelyi Tankerület vezetésében racionális
okokból  fogalmazódott  meg,  azt  miért  nem 2019  októberében  közölte  az  érintett  intézmények
vezetőivel  és  pedagógusaival,  annak  érdekében,  hogy  a  jogszabályoknak  megfelelően  (alapító
okirat, pedagógiai program módosítása stb.), a szakmai dokumentáció átvezetését követően, az új
osztályok számának megfelelően dolgozzák ki, és hirdessék meg a felvételi eljárást?

Ön jogszerűnek tartja-e,  hogy azokat  a  diákokat,  akik  egy korábbi  feltételrendszer  szerint  már
sikeres felvételi vizsgát tettek, most újabb, szigorúbb pótfelvételivel akarják ismételten megmérni,
netán  kiszorítani  a  középiskolai  tanulmányaikra  kiszemelt  intézményekből?  Vagy  vegyem
komolyan  Rétvári  államtitkár  úr  ígéretét,  miszerint  a  diákokat  csak  egy  technikai,  pótfelvételi



eljárásban veszik vissza azokba az osztályokba, ahová korábban már felvételt nyertek?

Mint  munkáltatótól,  azt  is  meg  kell  kérdeznem:  egy  ilyen  súlyos  szakmai  botrány  részleges
enyhítését  miért  nem  az  érintett  intézmények  igazgatóival  beszélik  meg?  Miért  a  térség
országgyűlési  képviselője,  Farkas  Sándor  az,  aki  Facebook  bejegyzésben  egy  újabb  szakmai
baklövéssel kínálja meg az érintett iskolákat, diákokat?

Azt is tudni szeretném, hogy miért hallgatnak ennyire a makói gimnáziumot is érintő jogsértésről,
és  ezzel  összefüggésben  az  osztályok  számának  csökkentéséről?  Ott  nem készülnek  az  eredeti
állapot helyreállítására?

Ha Balázs József tankerületi igazgató ennyire alkalmatlan a feladatára, és átgondolatlan ötleteivel
ekkora  kavarodást  képes  előidézni,  amelyek  következményei  súlyosan  sértik  az  Önök  által
megalkotott törvényeket, akkor Ön szerint igazgató úr változatlanul ott maradhat a tankerület élén?
Ha viszont ez az ötlet  a Klebelsberg Központ  igazgatójától  származott,  illetve az ő tudtával  és
jóváhagyásával történt, akkor felmerül a kérdés: helyén maradhat-e Hajnal Gabriella?

Még  egy  dolgot  meg  kell  kérdeznem  Öntől:  netán  így  akarják  rákényszeríteni  a  diákokat  és
családjaikat,  hogy  a  szakképzés  felé  vegyék  az  irányt?  Ezt  a  célt  szolgálja  az  intézmények
osztályainak radikális lefaragása is? Emellett várhatóak-e hasonló intézkedések más tankerületek
további gimnáziumainál is?

Miniszter úr, az Ön környezetében nem merült fel senkiben, hogy ennek az eseménynek, amely nem
is  egy,  hanem  három  gimnáziumot,  és  számos  tanulót  érint,  nemcsak  szakmai,  de  jogi
következményei  is  lehetnek?  A szakterület  irányítói  részéről  nem  gondolt  arra  senki,  hogy  a
diákokat  ért  súlyos  jogsértésért  nem csak  erkölcsi,  de  jogi  értelemben is  felelősöket  kell  majd
megneveznie?

Várom miniszter úr mindenre kiterjedő, részletes válaszát!
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